
V Centru niti dinarja za knjige
S slovensklm kulturnim praznlkom 8. februarjem se

Je letos začela akclja SZDL Slovenlje pod naslovom
»Knjige v knjižnice«. S to akcijo naj bl posodobili in
povečali knjižnični fond v splošno Izobraževalnlh
knjižnlcah na Slovenskem. Po sklepu predsedstva
republiškega sveta zveze sindikatov Slovenije se je v
to akdjo vključila tudi sfndikalna organizaclja naše
občine. Občinski svet je 7. marca prek svojega bll-
tena pozval vse osnovne organizacije zveze sindika-
tov v občlnl Center, naj v skladu z materialniml mož-
nostml neposredno prispevajo denar za splošno izo-
braževalno knližnlco.

Vendar pa danes ugotavlja-
mo, da akcija knjige v kiyiž-
nice ni uspela, vsaj za občino
Center ne. Stanje na žiro
računu občinskega sveta zve-
ze sindikatov Ljubljana Cen-
ter je enako ničli. O vzrokih
za neuspeh smo se pogovaija-
li s tovarišico Karmen Leban,
strokovno sodelavko občin-
skega sveta.

»Akcija ni bila dovolj do-
bro načrtovana,« nam je po-
vedala. »Razen tega bi moral
biti tudi program bolj jasen.
Pa tudi zamudili smo pravi
rok, saj smo poziv osnovnim
organizacijam objavili potem
ko smo dobili usmeritve od
republiškega sveta. To pa je
bilo šele marca. Aprila so
začele osnovne organizacije
spraševati, kako naj nakazu-
jejo denar. Junija smo jim da-
li navodila, vendar do danes
ni prišlo na žiro račun občin-
skega sveta nič. Med vzroki
za neuspeh bi lahko šteli tudi
sedarye družbenoekonomske
razmere, ki niso najbolj
ugodne.

Vodja matične službe knjiž-
nice Oton Župančič v občini
Ljubljana Center Irena Ker-
nel je v tej zvezi dejala, da so

cene za knjige čedalje višje,
sredstev za nabavo pa čedalje
mai\j. "Zaradi tega je knjižni
fond v ki\jižnicah čedalje bojj
skromen, ob tem pa ugotav-
Ijamo, da čedalje več obča-
nov išče knjige prav v knjiž-
nicah. »Način življerya se je
bistveno spremenil,« je dejala
Irena Kernel. »Življeryski
standard pada, zato pa raste
število izposoje. Prejšnja leta
smo izposodili približno mili-
jon knjig na leto, zdaj pa že
polovico več. Pritisk na kryiž-
nico je v zadnjih letih vedno
močnejši. Lani smo imeli 320
tisoč knjig, na leto jih nabavi-
mo približno 11 tisoč. Od tega
kupimo okrog 8700 knjig,
drugo pa so darila Kulturne
skupnosti Slovenije in obča-
nov. Vendar pa naraščarye
knjižničnega fonda še ne po-
meni, da je kiyig čedalje več,
saj moramo upoštevati tudi
odpis.«

Kakšen pomen bi imela za
vašo knjižnico akcija knjige v
kryižnice?

»Zadovo^jevanje raznolikih
potreb uporabnikov ni lahka
naloga. Posebno za knjižnico
Oton Župančič ne, ker ne
moremo kupovati dovolj

izvodov različnih knjig, zlasti
ne dragih priročnikov. Knjiž-
nični delavci smo akcijo poz-
dravili. Zbrana sredstva bi
uporabili predvsem za nakup
informacijske literature o
računalništvu, priročnikov za
pomoč pri vsakdanjem stro-
kovnem delu, knjig za izobra-
ževanje in smiselno oblikova-
nje prostega časa in nekate-
rih enciklopedičnih del.«

Kako ste ravnali potem ko
je bil sprejet sklep o akciji
knjige v kryižnice?

»Najprej smo se dogovorili
za smotrno porabo sredstev,
saj sta začetek in konec leta
najbogatejša z izbiro kiyig.
Na ta račun smo tudi že pora-
bili 30 starih milijonov, venr
pa smo morali akcijo takoj

ustaviti. Denar, ki smo ga po-
rabili.bo sedaj šel iz tiste vso-
te, ki smo jo dobili od Kultur-
ne skupnosti Slovenije za na-
kup različnih vrst knjig.«

Na vprašanje o morebit-
nem nadaljevaryu akcije pa
nam je Karmen Leban pove-
dala naslednje: »Menim, da
zdaj ni pravi trenutek za po-
novno akcijo in ponovne po-
zive. Ne kaže da bi spet vzne-
mirjali osnovne organizacye,
ker menimo, da v sedar\jem
trenutku to ne bi bilo naj-
bolje.«

Milica Gojanovič

Izposojene knjige
po letih
leto 1981 - 1,200.000 kn|lg
leto 1982 - 1,380.000 knjlg
leto 1 9 8 3 - 1,460.000 knjlg


